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آرزو ارزانش با اشاره به اینکه در فیلم »آهنگ 
دو نفــره« باید یک بازیگــر خواننده ایفای 
نقش می کرد،  گفت: نبود بازیگر خواننده در 
سینمای ایران انتخاب بازیگر را برای این فیلم 

سخت کرده بود.
آرزو ارزانــش، کارگــردان فیلم ســینمایی 
»آهنــگ دو نفــره«، کــه ایــن روزها در 
سینماهای کشــور در حال اکران است، در 
گفتگو با خبرنگار ایلنا، درباره شرایط اکران 
این فیلم اظهار داشــت: تا امروز سانس هایی 
که به فیلــم »آهنگ دو نفــره« اختصاص 
داده اند اکثراً ســانس های مرده هستند؛ در 
ساعاتی مثل ۱۱ صبح و ساعت ۳ بعد از ظهر 
مشــخص است که کسی به سینما نمی رود. 
شــاید در ایــن ســاعات فیلم هایی خاص 
مخاطبان خاصی داشته باشند اما »آهنگ دو 
نفر« فیلمی کمدی است و باید زمانی نمایش 
داده شــود که خانواده ها بتوانند به ســینما 
بروند و از فیلم لذت ببرند. متأســفانه حتی 
در سینمای »ایران مال «که سرگروه اکران 
این فیلم است هم ســانس های خوبی به ما 

اختصاص نداده اند.

وی افزود: واقعا معنی حمایت از ســینمای 
مستقل و فیلمسازان زن این گونه است؟ این 
بی عدالتی در اکران فیلمها موجب دلسردی 
طیف وسیعی از سینماگران نیست؟ فروش 
یک فیلم خاص و تمام قد پشت آن ایستادن 
و بقیــه فیلمها را نادیده گرفتن قطعا به نفع 

سینما نیست.
ارزانش تصریح کــرد: حتی در تبلیغات هم 
همکاری خوبی با ما صورت نگرفت، به عنوان 
مثال در سینما آزادی که یک هفته است این 
فیلم را اکران می کند حتی یک پوستر یا بنر 
از فیلم وجود ندارد و این شرایط در چندین 
ســینمای دیگر هم وجــود دارد. تبلیغات 
اهمیت بالایی دارد و هر فیلمی با این شرایط 
و زمان محدودی کــه وجود دارد، نمی تواند 

فروش چشمگیری داشته باشد.
این کارگــردان درباره ســاخت »آهنگ دو 
نفره« و زمــان اکران این فیلم گفت: پس از 
پایــان فیلمبرداری این فیلم درگیر تدوین و 
صداگذاری آن شــدیم و زمان زیادی صرف 
شــد تا »آهنگ دو نفره« آماده نمایش شد. 
قرار بود فیلم برای ششــم مهر سال گذشته 

اکران شــود اما به دلیل اتفاقاتی که در نیمه 
دوم سال گذشته رخ داد، اکران را به تعویق 
انداختیم و برای نوروز برنامه ریزی داشتیم اما 
متأسفانه اکران نوروز را به فیلمسازان تازه وارد 
نمی دهند و به نظر می رسد که دستیابی به 
اکران نوروز نیازمند شرایطی است که بیش 
از اینکه به فیلم ها مرتبط باشد به سازندگان 
اثر مرتبط است. در نهایت فیلم در عید فطر 
اکران شــد و از زمان ساخت تا امروز حدود 
بیش از دو ســال گذشــته اما فکر می کنم 
موضوع »آهنگ دو نفره« تاریخ مصرف ندارد 

و می تواند در هر زمانی نمایش داده شود.
وی افــزود: اما با این حال بر این عقیده ام که 
فیلم باید در زمانی که ساخته می شود، اکران 
شــود. ما در جامعه ای زندگی می کنیم که 
مدام در حال تغییر و تحول اســت و نظرات 
و علاقه مندی ها هم به تبع آن تغییر می کنند 
و بهتریــن اتفاق این اســت که فیلم پس از 

ساخت، نمایش داده شود.
ارزانش درباره وضعیت کارگردان های زن در 
سینمای ایران گفت: از ابتدا، تاریخ سینما را 
که مرور کنید متوجه می شوید که از شروع 
شکل گیری سینما مردان دست به فیلمسازی 
زده انــد و در ایران زنان خیلی دیر با وقفه ای 
۵۰ یا ۶۰ ساله وارد عرصه کارگردانی شدند. 
پیش از انقلاب تعداد فیلمســازان زن بسیار 
کم بود؛ مثل خانم فروغ فرخزاد، شهلا ریاحی 
و شهرزاد که فیلم های کمی هم ساختند. بعد 
از انقلاب فیلمســازان زنــی وارد این عرصه 
شــدند که اتفاقاً موفق هم بودند ولی باز هم 
تعداد فیلمســازان زن نسبت به کارگردان ها 
مرد تعدادشــان بســیار اندک است. به طور 

کل شــاید در برخی کشورها فیلمسازان زن 
موفق تر باشــند اما می توان گفت که سینما 
فضایی مردســالارانه دارد و در کشور ما هم 
ساخت فیلم برای زنان به مراتب سخت تر از 

مردان است.
وی افزود: من هم مثل هر فیلمساز زنی با این 
مشکلات مواجه بودم و می دیدم که خیلی ها 
به من اعتماد نداشــتند و پیشنهاد می دادند 

که کار دیگری بسازم.
به هر حال من این فیلم را ساختم، زمانی که 
برای دریافت پروانه ساخت اقدام کردم چون 
فیلم اولــی بودم با ســخت گیری های زیادی 
روبــرو بودم و زمان زیادی طول کشــید که 
توانستم مجوز را دریافت کنم. فیلم »آهنگ 
دو نفره« کاملًا مســتقل اســت و با بودجه 
شخصی ساخته شده و حالا در اکران با موانع 
و مشــکلات دیگری مواجه هستیم. به طور 
کل فیلمسازی کار سخت و دشواری است و 
این دشواری برای فیلمسازان زن بسیار بیشتر 
است، من در دانشگاه هم تحصیلات سینما 
دارم و از بین ۸۰ خانمی که در آن زمان وارد 
دانشکده سینما شدند فقط یک یا دو نفرشان 
موفق به ســاخت فیلم شدند و حتی همین 
افراد هم نتوانستند دیگر فیلم بسازند. من بر 
این عقیده ام که بهتر اســت فضا را برای کار 
کردن فیلمسازان زن بیشتر از گذشته مهیا 
کرد، ورود زنان به این عرصه قطعاً نگاه های 
متفاوتی را وارد ســینما می کند و برای تنوع 

در فیلمسازی به نگاه زنان احتیاج داریم.
ارزانــش درباره حضور فرزاد فرزین به عنوان 
بازیگر گفت: فیلمنامه من درباره یک خواننده 
اســت که صدایش مشکل پیدا می کند. من 

حتماً  به بازیگری احتیاج داشتم که خواندن 
هم بلد باشد اما اگر خواننده ای که بازیگری 
را هم تجربه کرده در این فیلم حاضر می شد 
قطعاً نتیجه بهتری را شاهد بودیم. من اصرار 
داشتم بازیگری این نقش را ایفا کند که برای 
مخاطب باورپذیر باشد و به بازیگرخواننده نیاز 
داشتم اما متأسفانه ما در سینمایمان بازیگر 
خواننده نداریم. به نظرم بهترین گزینه فرزاد 
فرزین بود که هم تجربه ایفای نقش در چند 
فیلم و ســریال را دارد و هم خواننده اســت 
و مهم تــر از همه پذیرش این نقش اســت 
که آقای فرزین بــرای ایفای آن مجبور بود 
صدایش را خش دار کند و کمتر خواننده ای 
حاضر اســت اینگونه برای ایفــای نقش به 

صدایش آسیب بزند. 
علاوه بر این فرزاد فرزین در موســیقی فیلم 
و جزئیات زندگــی خواننده ها به من کمک 

بسیاری کرد.
این کارگردان در پایان گفت: در سینمای دنیا 
می توان نام های بسیاری را مطرح کرد که در 
ابتدا خواننده بوده انــد و حالا به بازیگرهای 

موفقی تبدیل شده اند. 
به نظرم گاردی که برخی بازیگران نســبت 
بــه ورود خواننده ها به ایــن عرصه دارند یا 
بالعکس را باید کنار گذاشــت و پذیرفت که 
در برخــی مواقع مثل مورد فیلم »آهنگ دو 
نفره« فیلمساز ناگزیر به انتخاب یک خواننده 
برای ایفای نقش شخصیت فیلمش است. من 
در این فیلم ســعی کردم موســیقی زندگی 
را شــاد و مفرح به گوش مخاطب برسانم و 
معتقدم هر یک از ما در موسیقی زندگی باید 
نوازنده ای توانا و سرشار از امید و عشق باشیم.

کارگردان »آهنگ دو نفره« مطرح کرد

سینمای ایران بازیگر خواننده ندارد

مجید پتکی، بازیگر سریال »آکتور« با دفاع از این سریال 
شبکه نمایش خانگی تاکید دارد: »آکتور« یک کار شیک 
و قشنگ اســت که قصه های واقعی را نشان می دهد اما 
نمی دانم چرا مردم دوســت دارند مدام دعوا ببینند؟! این 
بازیگر در عین حال می گویــد: نمی دانم تصویب کننده 
فیلمنامه هایی که سرشار از خشونت و تنش هستند چه 

کسانی اند که مردم را به خشونت سوق داده اند.
مجید پتکی در گفت وگویی با ایسنا شرکت کرد و درباره 
تجربه ایفای نقش افسر بازنشســته آگاهی در مجموعه 
»آکتــور«، میزان اســتقبال مخاطبــان از این مجموعه 
به عنوان ســریالی به دور از خشــونت و همچنین دلایل 
استقبال اغلب مخاطبان شبکه نمایش خانگی از خشونت 

در سریال ها صحبت کرد.
چرا مردم خشونت دوست دارند؟

بازیگــر »آکتــور« ابتــدا در واکنش به ایــن جمله که 
»مدت هاست اغلب ســریال های شبکه نمایش خانگی با 
نمایش خشونت، کلاهبرداری، خیانت و قتل در پی جذب 
مخاطب اســت؛ نگاه شما به »آکتور« به عنوان مجموعه 
ای با قصه های واقعی اما با حداقل خشــونت چیست؟« 
خاطرنشان می کند: من هم کاملا موافق این نظر هستم. 
»آکتور« یک سریال آرام اما کاملًا واقعی است. قبول دارم 
که سریال های شبکه نمایش خانگی مدت هاست با تنش 
و خشــونت همراه بوده اند. از »میدان سرخ«ی که خودم 
در آن بازی داشتم تا بقیه  سریال های دیگر که نام نمی برم 
همه با خشــونت و تنش همراه بوده اند. نمی دانم به چه 
دلیل؟ چند ســالی است که انگار از نویسندگان خواسته 
شــده که فقط قصه های خشــونت آمیز بنویسند؛ البته 
ناگفته نماند که خواسته مردم هم مهم است و واقعا هم از 

چنین داستان هایی استقبال می شود.
او ادامه می دهد: خاطرم هست زمانی که مواد مخدر فقط 

دو گونه تریاک و هروئین بود، بیشتر سریال هایی که آن 
زمان ساخته می شــدند با مضمون معضل بزرگ اعتیاد 
همراه بودند امــا الان که این معضل همچنان در جامعه 
ما وجود دارد ،خیلی هم بیشتر شده و اغلب خانواده های 
ایرانــی به نوعی درگیر این معضل هســتند، اما دیگر به 
اعتیــاد آنچنان که باید، پرداخته نمی شــود؛ یعنی انگار 
مردم دوســت دارند فقط دعوا ببینند. البته مسلم است 
که مردم دوست ندارند خشن باشند اما خوراک فرهنگی 
ای که اخیرا برای مردم در شبکه نمایش خانگی یا سینما 
در نظر گرفته شــده مردم را بیشــتر به این سمت سوق 

می دهد.
به گروه سنی در تماشای سریال ها توجه نمی شود

پتکی سپس بر لزوم توجه به رده بندی سنی برای انتشار 
ســریال هایی که با خشونت همراه هستند اشاره و تاکید 
می کند: این روزها دسترسی به موبایل برای همه کودکان 
و نوجوانان فراهم شده اســت و افراد بدون توجه به رده 
بندی سنی، ســریال هایی که مناسب سنشان نیست را 
تماشــا می کنند. اکثر ســریال ها در ابتدای قصه گوشزد 
می کنند زیر ۱۸ ســال تماشا نکنند اما واقعاً به این نکته 
توجه می شــود؛ این در حالی است که نه فقط افراد زیر 
۱۸ ســال حتی کودکان کوچکتر هم این مجموعه ها را 
می بینند. اگر ما به عنوان مخاطب در لحظه خشــونت، 
تلویزیــون را خاموش کنیــم تا کودک نظــاره گر این 
صحنه ها و اتفاقات بد نباشد، بچه ها آنقدر زرنگ و باهوش 
هستند که سال ها به چرایی پاسخ سوال فکر می کنند و 
به نظرم این بدتر از دیدن آن لحظه خشونت است. واقعاً 
نمی دانم تاییدکننده این فیلمنامه ها چه کسانی هستند 
و یا اینکه مردم ما واقعا می خواهند خشونت تماشا کنند.

آکتور شیک و قشنگ است 
او ســپس به قصه »آکتور« اشاره می کند: الان »آکتور« 

آمده و سریالی است که هنر بازیگری را نشان می دهد و 
یک زندگی واقعی را به تصویر کشیده است. از طرفی هم 
آمده یک راهکار به نیروی انتظامی نشان داده که کسانی 
هســتند در این مملکت که نقش خودشــان را ندارند و 
مدام نقش دیگران را بازی می کنند، شاید همین ها برای 
شــما)نیروی انتظامی( مفید باشــند. به نظرم »آکتور« 
سریال شیک و قشنگی اســت. وقتی این اثر توانسته در 
رقابت با ســریال های بین المللی موفق به کسب جایزه 
بزرگ جشــنواره سریز مانیا شود پس جای تشویق دارد. 
من به شخصه برای موفقیت این سریال خیلی خوشحال 

شدم.
بازیگر نقش سرگرد غفوری در »آکتور« همچنین اظهار 
می کند: نقشــم تا پایان سریال حضور دارد اما کمرنگ و 
پررنگ می شــود. در بعضی قصه ها خیلی حضور دارم اما 
در مجموع در ۱۴ قســمت پایانی خیلی پررنگ نیستم. 
»آکتور« ســریالی اســت که من مطمئنم مخاطبش را 
راضی می کند؛ به خصوص در قســمت پایانی چون پایان 
تلخی ندارد. »آکتور« برای من تجربه خوبی بود و بیشتر 
با آقای نیمــا جاویدی کار کردن برایم ارزش داشــت و 
راضی بودم. ایشان به من اعتماد کرد. من به همراه آقای 
جعفری نقش افسر آگاهی بازنشسته را ایفا کردیم و قطعا 
برایمان جذابیت هایی داشت؛ اما کمترین نام هایی که در 
رســانه های مجازی که »آکتور« را تبلیغ می کنند، برده 
شــد، ما دو نفر بودیم و این خوشایند نیست. به خصوص 
آقای جعفری که سالهاست در عرصه تئاتر زحمت کشیده 
و حقش این نیست. حتی اگر دقت کرده باشید عکسی از 
ما دو نفر هم در رســانه ها برای حضور در »آکتور« یافت 

نمی شود. دلیلش را نمی دانم.
آینده روشنی برای شبکه نمایش خانگی نمی بینم

بازیگر سریال های »گذر از رنج ها«، »دلدادگان«، »کلبه ای 

در مه«، »آرماندو«، »سیاوش« و »میدان سرخ« در ادامه 
در پاسخ به اینکه برای شبکه نمایش خانگی چه آیندهای 
می بینید و اگر بخواهید این شبکه را در مقابل تلویزیون 
قرار بدهید چه جایگاهی برایش متصور می شوید؟ چنین 
می گویــد: من آینده خوبی برایــش نمی بینم چون پول 
خیلی زیادی در ســینمای خانگی می چرخد و به نظرم 
اتفاقا این شبکه روند پیشرفت خیلی از بازیگران را متوقف 
کرده اســت؛ البته جسارت نشــود به هنرمندان عزیز اما 
همه ما می دانیم که ســریال های شبکه نمایش خانگی با 
تلفن های همراه تماشا می شوند و تصویر هرچقدر هم که 
بخواهد بزرگ باشد از کف دو دست که بیشتر نمی شود. 
اگر هم بخواهند ســریال های شبکه نمایش خانگی را با 
کارت حافظه )فلش( در تلویزیون تماشا کنند به نظرم باز 
هم بازی ها به وضوح دیده نمی شوند و تشخیص بازی های 

خوب و بد دشوار می شود.
او تصریــح می کند: به اعتقاد من خیلی از بازیگران اتفاقاً 
در شبکه نمایش خانگی نه تنها پیشرفت نداشته اند بلکه 
در روند بازیگری شان پسرفت هم داشته اند و یا دست کم 
درجا زده اند. بنابراین من خیلی آینده روشنی برای شبکه 
نمایــش خانگی نمی بینم. می دانم تمــام این حرف ها به 
ضررم تمام می شود. شاید دوستان با خود بگویند مجید 
پتکی با شــبکه نمایش خانگی کار می کند و نان همین 
سفره را می خورد. درســت است من نان همین سفره را 
می خــورم اما باید این حرف هــا را هم بگویم. نکته دیگر 
اینکه تعداد بازیگرانی که در شــبکه نمایش خانگی کار 
می کنند در قالب همان ۴۰ یا ۵۰ نفر مدام تکرار می شود 
و به نظرم فضا برای ورود نیروهای جدید باز نبوده است. 
شــاید هم من اشــتباه می کنم ولی نظر شخصی ام این 
است. ان شــاءالله که نظر من اشتباه باشد نه اینکه واقعا 

اینطور باشد.
این بازیگر سپس در پاسخ به اینکه اگر بخواهید »آکتور« 
را در یــک جمله قضــاوت کنید چــه می گویید؟ اظهار 
می کند: من »آکتور« را مثل شــروع سریال که با جمله 
ای از شکســپیر آغاز می شود قضاوت می کنم. یعنی همه 
ما در این دنیــا بازیگریم و نقش بازی می کنیم. به نظرم 
همین که مخاطب به این جمله برســد کافیست که فکر 
می کنم خوشــبختانه »آکتور« در رســاندن این مفهوم 
موفق بوده اســت. به عنوان مثال در بخشــی از داستان 
که مربوط به خانه ســالمندان می شد مشاهده کردید که 
چقدر حرف ها زده شد که کاملًا هم آموزنده بود. »آکتور« 
لابه لای قصه های پلیسی جنایی، رگه های عاطفی، عشق 
و احساســات هم دارد. بقیه سریال ها هم اینگونه هستند 

اما خشونت در آنها بالا رفته است و خوب نیست.
دو سریال جدید دارم

مجید پتکــی در پایان درباره کارهــای جدیدش اعلام 
می کند: در حال حاضر مشغول بازی در دو سریال هستم. 
سریال »عشق بدون خطبه« برای شبکه نمایش خانگی به 

کارگردانی آقای برزو نیک نژاد تولید می شود.
یکی از دلایلی که ایشــان مرا برای بازی در این ســریال 
انتخاب کرد بنا به گفته خودشــان، تماشای قسمت دوم 
»آکتــور« بود که بــه قصه ورود کردم. بــرای تلویزیون 
 هم  یک ســریال با عنوان »هــادی« دارم که همچنان 

مشغول کار هستیم.

بازیگر »آکتور«: 

می دانم این حرف ها به ضررم تمام می شود اما باید بگویم!
نویسنده روس در تهران

نشست »عصری با یوگنی وادالازکین«، نویسنده معاصر روس در تهران برگزار 
می شود. به گزارش ایسنا، نشست ویژه شهر کتاب در روز شنبه ۲۳ اردیبهشت 
از  ســاعت ۱۵ با  حضور یوگنی وادالازکین، زهرا محمدی، زینب یونســی و 
نرگس سنایی برگزار می شود به نقد و بررسی آثار این نویسنده اختصاص دارد. 
در خبر برپایی این نشســت آمده است: یوگنی وادالازکین در ۱۹۶۴ در شهر 
کی یف متولد شد. از ســال ۱۹۹۰ فعالیت های مستمر ادبی خود را در بخش 
ادبیات کهن روسیه در موسسه  پوشکین آغاز کرد. او متخصص تاریخ و فرهنگ 
عامه  روسیه در دوره  قرون وسطی است و این تخصص در رمان هایی که خلق 
کرده، تاثیرگذار بوده اســت. با رمان »ســالاویوف و لاریونوف« نامش بر ســر 
زبان ها افتاد. این اثر نامزد جایزه  آندره بیلی و جایزه  بزرگ کتاب روسیه شد.

کتاب »هوانورد« نوشته  وادالازکین  با ترجمه  زینب یونسی به همت انتشارات 
نیلوفر منتشــر شده است. این اثر تعادل کامل بین گفتمانی فلسفی در رابطه 
بیــن حافظه و تاریخ و یک نــوع بحران وجــودی را در دوران مدرن نمایش 

می دهد.
همچنین به زودی کتاب »بریزبن« وادالازکین با ترجمه  نرگس سنایی به همت 
نشــر نو منتشر می شــود. این نشست در مرکز فرهنگی شــهر کتاب واقع در 
خیابان شهید بهشتی، خیابان شهید احمد قصیر )بخارست(، نبش کوچه  سوم 
برپا می شــود و علاقه مندان می توانند آن را هم زمان از صفحه  اینستاگرام این 

مرکز به نشانی Ketabofarhang پیگیری کنند.

»شوهر ایران خانم« برنده هات داکس شد
جشنواره بین المللی فیلم مستند هات داکس جایزه بهترین اثر کوتاه خود را به 

مستند کوتاه »شوهر ایران خانم« ساخته مرجان خسروی اعطا کرد.
به گزارش هالیوود ریپورتر، سی امین جشنواره بین المللی مستند هات  داکس 
در کشــور کانادا به کار خود پایان داد و مســتند »شوهر ایران خانم« ساخته 
مرجان خسروی از ایران برنده جایزه بهترین فیلم مستند کوتاه از این رویداد 
معتبر عرصه مســتند شد.  »شــوهر ایران خانم« ششــمین ساخته مرجان 
 Seven Springs« خســروی بالدی که به صورت مستقل توسط شــرکت
Pictures« به مدیریت میلاد خســروی بالدی تهیه و ساخته شده است و در 

بخش رقابت فیلم های کوتاه جشنواره هات داکس به نمایش درآمد. 
این فیلم با الهام و اســتعاره از رمان »شــوهر آهو خانــم« علی محمد افغانی، 
راوی زندگی خانواده ای از عشــایر بختیاری است. مرجان خسروی پیش ازاین 
جشنواره با ساخت فیلم های  کوتاه و مستند »وادیار« »برف می نامد«، »رویای 
یک اســب« و... علاوه بر حضور در جشــنواره های معتبر ایدفا، بیگ اسکای، 
اوپســالا، کراکوف، آف  اودنســه، دی ام زد و... جوایزی چون بهترین فیلم بلند 
جشنواره بیگ اسکای، بهترین فیلم مستند از جشنواره فیلم جنایت و مکافات، 
بهترین کارگردان جوان از جشــنواره فیلم های کوهســتانی تگرنزی و... را در 

کارنامه دارد.

محسن ابراهیم زاده بیماری را شکست داد
و به صحنه بازگشت

محســن ابراهیــم زاده که مدت ها بــود از صحنه اجرا بــه دور مانده بود، ۱۶ 
اردیبهشــت ماه   به روی صحنه بازگشت و علت این مساله را به هواداران خود 
توضیح داد. به گزارش ایســنا، با وجود اینکه کنسرت ها در بهمن  ماه، پس از 
وقفه چندماهه به ســالن های اجرا بازگشــتند، اما برای محسن ابراهیم زاده ـ 

خواننده پاپ ـ بازگشتی در کار نبود. 
ابراهیم زاده ســال گذشته حین یکی از اجراهایش به مشکل حنجره اش اشاره 
کرده و گفته بود: »به نظر می رســد که به اجبار باید حالا حالاها موســیقی را 

کنار بگذارم و تحت درمان برای حجره ام قرار بگیرم.«
اما اکنون با اجرای شــب گذشــته ی او به نظر می رسد بیماری ای که موجب 
شــده بود این خواننده ماه ها از صحنه اجرا به دور بماند و نتواند با طرفداران 
خــود ارتباط برقرار کنــد، بهبود یافته و او بالاخره موفــق به تجدید دیدار با 
طرفداران خود شــده است. ابراهیم زاده شــنبه شب درباره بیماری خود گفته 
اســت: »بالاخره بعد از ۹ ماه توانستم در تهران کنسرت بگذارم. من این ۹ ماه 
درگیر بیماری بودم. صدای من مشــکل پیدا کرده بود که خدا را شکر، خوب 

شد ولی دوران خیلی سختی بود.«

برنامه های نمایشگاه کتاب تهران اعلام شد
قائم مقام نمایشــگاه کتاب تهران گفت: امسال تنها یکی دو مورد ناشر محروم 
از نمایشــگاه داریم. به گزارش ایســنا، نشست خبری ســی و چهارمین دوره 
نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران، امروز  )دیروز، هفدهم اردیبهشت ماه( در 

محل ستاد اجرایی نمایشگاه در مصلی تهران برگزار شد.
یاســر احمدوند، معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و رئیس این 
دوره از نمایشــگاه کتاب، رویکرد و فعالیت های فرهنگی را رویکرد اصلی این 
دوره عنوان کرد.  سپس علی رمضانی قائم مقام این دوره از نمایشگاه کتاب با 
ارائه گزارشــی از روند برپایی نمایشگاه و حضور ناشران در بخش های مختلف 
بیان کرد: ۲۰۰ کتابفروش، ۱۰۰ ناشــر خارجی و ۲۷۰۰ ناشــر داخلی در دو 

بخش مجازی  و حضوری در این دوره از نمایشگاه شرکت کرده اند.
او افزود: مراســم افتتاحیه نمایشگاه کتاب روز چهارشنبه، بیستم اردیبهشت، 
ســاعت ۱۷ در صحن مصلی »به شــکل مردمی و با حضور مادران شــهدای 
امنیت«  برگزار می شود. رمضانی درباره ناشران محروم از این دوره از نمایشگاه 
نیز اظهار کرد: ناشــرانی که در دوره پیشــین تخلف داشتند و رای محرومیت 
را از هیات بدوی و تجدید نظر دریافت کرده بودند، اجازه حضور در نمایشگاه 
را ندارند. سال گذشته یک ناشر دولتی از نمایشگاه محروم شد که حواشی ای 

برای مسئولان ایجاد کرد. امسال یکی دو مورد ناشر محروم داریم.

کشف مجسمه های یک تمدن مرموز
باستان شناســان مجسمه های سنگی را در اسپانیا کشف کرده اند که تصویرگر 

مردم یک تمدن ناشناخته است.
به گزارش ایســنا، باستان شناسانی که در اسپانیا مشــغول کاوش بودند پنج 
مجسمه سنگی را کشف کرده اند که چهره انسان های تمدن تارتسیان متعلق 

به قرن هشتم تا چهارم پیش از میلاد را به تصویر می کشند.
دو مورد از کامل ترین این آثار تاریخی زنانی را آراســته به جواهرات به تصویر 
می کشد. این جزئیات و مهارتی که برای خلق این مجسمه ها به کار رفته است، 
باعث مطرح شــدن این فرضیه شد که شاید این مجسمه ها تصویرگر الهه های 
معبد »تارتســیان«ها باشــند. همچنین این احتمال وجود دارد که شاید این 
زن ها شخصیت های برجسته ای در جامعه »تارتسیان« ها باشند. گمان می رود 

یکی از مجسمه های کشف شده نیز تصویرگر یک جنگجو باشد.
مردم تمدن تارتسوس در جنوب »شبه جزیره ایبریا« ساکن بودند و اطلاعاتی 
که امروزه از آن ها داریم صرفا از طریق اکتشــاف های باستان شناســی حاصل 
شــده اســت. این تمدن حدود ۲۵۰۰ ســال پیش ناپدید شد. پیش تر گمان 
می رفت که در این تمدن، الهه ها در قالب حیوانات یا گیاهان به تصویر کشیده 
می شدند،   اما این اکتشاف جدید می تواند نگرش مورخان درباره این تمدن را 
تغییر دهد. باستان شناسان این مجسمه ها را در یک محوطه باستانی متعلق به 

عصر آهن واقع در استان »باداخوس« کشف کردند.

ظهور مرده شیطانی در شبکه نمایش خانگی
فیلم »ظهور مرده شــیطانی« یا »مرده شــریر بر می خیزد« همزمان با پخش 
جهانــی آن از اســتریم های بین المللی با دوبله اختصاصــی از فیلیمو پخش 
می شــود. به گزارش ایلنا به نقل از روابــط عمومی فیلیمو، علاقمندان به ژانر 
وحشــت آن هم از نوع خونین و رعب آورش باید منتظر نسخه جدید از سری 

فیلم های Evil باشند.
فیلم ظهور مرده شیطانی یا مرده شریر برمی خیزد با مدت زمان ۹۶ دقیقه ای 

خود طولانی ترین فیلم مرده شیطانی تا به امروز محسوب می شود.
این فیلم سینمایی همزمان با پخش جهانی آن با دوبله اختصاصی در دسترس 
علاقمندان در پلتفرم فیلیمو اســت. مدیریت دوبــلاژ این فیلم بر عهده مینا 
قیاسپور اســت و هنرمندانی از جمله ناهید امیریان، فریبا رمضان پور، نرگس 
فولادوند، مینا قیاسپور، فرزاد احمدی، محمدرضا فصیحی نیا، مهدیار زمانی فر 

و نغمه عزیزی پور در دوبله این فیلم حضور دارند.
اولیــن فیلم از این مجموعه وحشــتناک آنقدر پر از خــون  و خونریزی بودند 
که نمایششــان در کشــورهای مختلفی ماننــد فنلاند، ســنگاپور و اوکراین 
ممنوع اعلام شــد. لی کرونین کارگردان این فیلم در مطلبی افشــا کرده که 
 در حیــن فیلمبرداری مرده شــریر برمی خیزد از بیــش از ۶۵۰۰ لیتر خون 

تقلبی استفاده کرده اند.

اخبارکوتاه

»ریچارد درایفس« بازیگر برنده جایزه اسکار، به شدت از 
قوانین جدید اسکار درباره تنوع نژادی انتقاد کرد و گفت: 

این استانداردها مرا وادار به استفراغ می کند.
به گزارش ایســنا، ایــن بازیگر فیلم مهیــج »آرواره ها« 
ساخته »اســتیون اســپیلبرگ« در ســال ۱۹۷۵، در 
مصاحبــه ای با شــبکه »PBS« گفت کــه با مجموعه 
قوانین جدید، آکادمی علوم و هنرهای ســینمایی برای 
فیلم هایی که واجد شــرایط نامزدی بهترین فیلم وضع 

کرده، مخالف است.
از سال ۲۰۲۴، فیلم ها برای واجد شرایط بودن در شاخه 
بهترین فیلم جوایز اسکار، باید استانداردهای جدیدی را 
رعایت کنند و بر این اســاس می بایست درصد معینی از 
بازیگران یا عوامل از اقلیت های نژادی یا قومیتی داشته 

باشند.
»درایفــس« با صراحت درباره ایــن قوانین گفت: »آنها 
مرا وادار به اســتفراغ می کننــد. هیچ کس نباید به من 

به عنوان یک هنرمند بگوید که باید تســلیم جدیدترین 
ایده ها درباره اخلاقیات باشــم. چه چیــزی را به خطر 
می اندازیم؟ آیا واقعاً در خطر صدمه زدن به احساســات 
مردم هستیم؟ شــما نمی توانید درباره آن قانون گذاری 
کنید. باید بگذارید زندگی، زندگی باشــد. فکر نمی کنم 
اقلیت یا اکثریتی در کشور وجود داشته باشد که به این 
شکل به آن پراخته شود. این استانداردها مثل این است 
که با مردم مثل یک کودک رفتار شــود.« طبق مقررات 
جدید آکادمی که برای اســکار ۲۰۲۵ اجرایی می شود، 
فیلم هایی که به دنبال نامزدی بهترین فیلم هستند باید 

از چهار شرط، دو مورد را داشته باشند.
الزامات، شــامل داشــتن حداقل یک شــخصیت اصلی 
در فیلم اســت که از یک »گروه نــژادی یا قومی کمتر 
دیده شده« باشد، حداقل ۳۰ درصد از کل گروه بازیگران 
از حداقــل دو گروه اقلیــت )زنان، اقلیت هــای قومی، 
جنسیتی یا افراد دارای معلولیت( باشد یا تمرکز موضوع 

فیلم بر روی یکی از آن گروه ها باشد. 
از نود و ششــمین دوره جوایز ســینمایی اسکار که در 
ســال ۲۰۲۴ برگزار می شود، فیلم باید حداقل دارای دو 
اســتاندارد از چهار است اندارد اعلام شده باشد تا واحد 

شرایط رقابت در شاخه بهترین فیلم اسکار شوند.
این بازیگر ۷۵ ساله در ادامه به دفاع از »لارنس اولیویه«، 
هنرپیشــه انگلیسی پرداخت که در سال ۱۹۶۵ در فیلم 
بریتانیایی اقتباســی از نمایشنامه شکسپیر اتُللو، صورت 

خود را سیاه کرده بود. 
ســیاه کردن چهــره توهین آمیــز تلقی می شــود، زیرا 
اجراکنندگان سفیدپوست برای اولین بار در قرن نوزدهم 
شــروع به اســتفاده از آن برای تمســخر سیاه پوستان 
برده دار در نمایش های خنده دار نژادپرســتانه در سراسر 

ایالات متحده کردند. 
»درایفس« در این باره گفــت: »لارنس اولیویه آخرین 
بازیگر سفیدپوســتی بود که نقش اتللــو را بازی کرد و 

ایــن کار را در ســال ۱۹۶۵ انجــام داد. او این کار را با 
چهره سیاه انجام داد و به طرز درخشانی نقش یک مرد 
سیاهپوست را بازی کرد«. این بازیگر ۷۵ ساله آمریکایی 
با اشاره به نمایشنامه دیگری از شکسپیر که آنتاگونیست 
)آدم بد( اصلی آن یک پولشوی یهودی است، ادامه داد: 
»آیــا به من می گویند که هرگــز فرصتی برای بازی در 
نقش یک مرد سیاه پوست نخواهم داشت؟ آیا به شخص 
دیگــری گفته می شــود که اگر یهودی نیســت، نباید 
نقــش تاجر ونیزی را بازی کند؟ آیا ما دیوانه ایم؟ آیا ما 

نمی دانیم که هنر، هنر است؟«

تغییر قوانین باز هم با مخالفت مواجه شد

صحبت های یک بازیگر علیه آکادمی اسکار


